
Acta de la Junta de Facultat  ‐ 21 de novembre de 2017 

Assistents: Elena Añaños, Núria Armesto, Miquel Blanes, Mireia Castells, Aniol Costa, Mercè Diez, 

Trini Expósito, Carme Ferré, Josep Maria Figueres, Marc Freixenet, Glòria Garcia, Raül Giró, Mònica 

Gonzàlez, Maria Gutiérrez, Alba  Jiménez, Patricia Lázaro, Carles Llorens, Elaine Lopes, Maria  Jesús 

Machuca, Enric Marín,  Josep Maria Martí, Francisco Martín, Maria Dolores Montero, Norminanda 

Montoya, David Paloma,  Juan  José Perona,  Santiago Ramentol, Maria  José Recoder, Xavier Ribes, 

José Rodríguez, José Luis Terrón, Joan Manel Treserras, Ana Ullod, Ander Urrutia, Teresa Velázquez, 

Ernest Verdura, Antoni Vidal, Victor Vílchez, Mercè Yañez, Carla Ymbern. 

Excusen  la seva assistència: Pierre Caufapé, María  Isabel Fernández, Elisabet Garcia, Sílvia Gómez, 

Amparo  Huertas,  Charo  Lacalle,   Montse  LLinés,  José María  Perceval,  Natividad  Ramajo,  Iulene 

Servent, Sergi Vilanova 

Convidats: Anna Maria Bosch,  

 

Ordre del dia Junta de Facultat  

  

a.           Aprovació acta anterior  

b.           Informe equip de deganat 

c.            Debat i aprovació si s’escau de l’informe d’acreditació del MU de Planificació Estratègica en 

Publicitat i Relacions Públiques.  

d.           Afers de tràmit 

       i.     Proposta d'oferta de places i criteris d'admissió per convalidació d'estudis (document 3) 
         ii.     Proposta d'oferta de places i criteris d'admissió per canvi d'estudis (document 4) 
         iii.     Proposta de reconeixement de crèdits del CFGS Gestió de Vendes i Espais Comercials (LOE) 
al Grau de Publicitat i RRPP, del coordinador Francisco Martín Villodres (document 5) 
         iv.     Proposta dels candidats als premis extraordinaris de grau (document 6) 
e.           Precs i preguntes. 

1. Aprovació acta anterior. S’aprova per assentiment amb l’acceptació d’un afegit al final del punt 4 

demanat per la professora i directora del Departament de Periodisme i Ciències de la Comunicació, 

Charo Lacalle. L’afegit, que s’ha d’incorporar a l’acta anterior després de la seva primera intervenció, 

diu el següent: “La professora Lacalle fa constar també  la seva queixa sobre  el fet que va sortir un 

moment per  anar al lavabo i no va estar advertida de què es votaria a continuació”.  

2.  Informe  de  l’Equip  de Deganat.  La  degana  informa  sobre  la  reunió  d’ATIC,  l’organització  que 

aplega els degans de Comunicació de l’Estat espanyol, i les jornades sobre la precarietat del Col∙legi 

de  Periodistes.  La  degana  explica  els  intents  per  a  que  els  estudiants  de  la  facultat  cobrin  les 

pràctiques curriculars, però que aquest intent no ha reeixit per l’oposició de certes facultats.  

Explica que avui hi ha  la Jornada de pianos en motiu de  la festivitat de Santa Cecília, patrona de  la 

música.  

Explica que les subcomissions de reforma de plans d’estudi segueixen treballant. 
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Informa, per últim, de la celebració del Drac Novell els propers dies i anima a tothom a participar‐hi. 

Informa  també que el dia 21 de desembre serà un dia  lectiu, d’acord amb el que es va acordar al 

Consell de Govern del dia 16 de desembre.   

S’obre un torn de paraules.  

Mercè Terès comparteix la posició del Deganat respecte a buscar solucions per a la precarietat de les 

pràctiques  i s’ofereix per  lluitar conjuntament o trobar una fórmula per pressionar en aquesta  línia 

als actors implicats.  

Josep  Mª  Martí  explica  que  en  el  tema  de  les  pràctiques,  quan  era  President  del  Col∙legi  de 

Periodistes, es van fer uns estudis que van mostrar que  la situació requeria al final una  intervenció 

de  l’administració pública. Cal per  tant proposar a  la administració que  faci una normativa que no 

permeti aquestes pràctiques no remunerades. Una normativa prou potent per que arribi a tots els 

mitjans de comunicació, sobre tot als digitals i petits on la inspecció de treball no arriba.  

Pepe Rodríguez denuncia que hi ha casos d’explotació  laboral a  les pràctiques  i que a banda de no 

cobrar hi ha també abusos dels mitjans grans que demanen tasques no adequades o no previstes. 

També denuncia que els sindicats no fan pressió en aquesta direcció. 

Mercè Díez proposa que els tutors de pràcticum aportin suggeriments  i propostes de millora  i per 

això cal establir un mecanisme de compartir informació per actuar davant dels abusos i fomentar les 

bones pràctiques. 

La degana respon que des del Deganat es necessita informació sobre què funciona o no per actuar i, 

si cal, denunciar convenis. Informa que hi ha mitjans que demanen 53 alumnes de pràctiques només 

a la nostra Facultat.  

La vicedegana de pràctiques, Carme Farré,  intervé per demanar que  les queixes d’alumnes  i tutors 

han  d’arribar  al  Deganat  per  poder  actuar  contra  els  abusos  de  les  pràctiques.  Demana  una 

mobilització més gran per desencallar  l’oposició davant del  cobrament de  les pràctiques per part 

tant d’universitats privades com territorials.  

3. Debat  i  aprovació  si  s’escau de  l’informe d’acreditació del MU de Planificació  Estratègica  en 

Publicitat i Relacions Públiques (document 2. Pendent revisió tècnica OQD) 

El  professor  Juanjo  Perona,  director  del  Departament  de  Publicitat,  Relacions  Públiques  i 

Comunicació Audiovisual,  presenta l’autoinforme del MU de Planificació Estratègica en Publicitat i 

Relacions Públiques i explica que s’ha exposat durant els últims dies a la web de la facultat per a que 

tothom pogués aportar suggeriments  i modificacions  i explica tot el procés d’acreditació futur que 

s’ha de fer a partir d’aquest tràmit. Recorda que hi haurà una visita externa per l’acreditació durant 

el proper mes de març. De l’autoinforme destaca els dos punts que creu més significatius:  

a) Informació pública del Màster. S’ha treballat molt en millorar‐la des del Departament i la 

Facultat; des del Pla d’Estudi, guies docents i professorat.  

b) Característiques del professorat. S’ha trobat un equilibri entre professors contractes ad 

hoc i professors de la Universitat, arribant al 70% del claustre docent del màster tal com 

marquen els estàndards de l’AQU. La valoració dels estudiants és molt bona: 8,7 segons 

les enquestes realitzades i que consten a l’autoinforme. 

Dona  les  gràcies  als membres del Comitè de Qualitat  i  el  suport que ha donat  la  Facultat  i, més 

concretament, cita expressament en aquest agraïment a  la secretària del Deganat, Núria Lleonart, 

perquè sense ella no hagués estat possible la realització de l’autoinforme. També informa que l’OQD 

ha col∙laborat i ha fet petites esmenes més tècniques que de fons.  

S’obre un torn de paraules.  
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Mercè Díez avisa que hi ha incoherències en la informació sobre el professorat a l’autoinforme.  

Juanjo Perona respon que això ja ho tenen detectat, gràcies a l’OQD i que es deu a professors que 

canvien de situació acadèmica i que en són conscients i està en vies de solució.  

S’aprova per assentiment l’autoinforme.  

4. Afers de tràmit. N’informa l’Anna Bosch, cap de Gestió Acadèmica, de cadascun dels punts.  

i.     Proposta d'oferta de places i criteris d'admissió per convalidació d'estudis.  

ii.     Proposta d'oferta de places i criteris d'admissió per canvi d'estudis  

iii.     Proposta de reconeixement de crèdits del CFGS Gestió de Vendes i Espais Comercials (LOE) al 

Grau de Publicitat i RRPP, del coordinador Francisco Martín Villodres 

iv.     Proposta dels candidats als premis extraordinaris de grau. S’esementen públicament els 

premiats.  

 Comunicació Audiovisual 

Vilà Calvo, Paula 

García Rodríguez, Laura 

 Periodisme 

Magaña Badía, Augusto Antonio  

Gómez Galindo, Verónica  

Blanche Xandri, Antoni 

Vidal Asla, Irati  

Cabrera Colón, Alejandro  

Gavriil Rebollo, Alexía  

 Publicitat i RRPP 

Torres Mayoral, Mercedes i Garriga Coll, Sara 

S’aproven tots aquests punts per assentiment. 

5. Precs i preguntes.  

El professor Joan Manuel Tresserras recorda als membres de la Junta que el dimarts 19 de desembre 

de desembre a les 12h es nomena com a Dr. Honoris Causa el professor Manuel Castells i anima a 

assistir‐hi a tots els membres de la Facultat.  

La degana explica que avisarà als professors d’aquell dia per a que animin als seus alumnes que 

vagin a la sala d’actes del Rectorat.  

Núria Armesto demana que els estudiants de l’UAB Campus Media puguin accedir al suport tècnic i 

als estudis de ràdio i televisió, més enllà dels estudis de continuïtat.  

El vicedegà d’infraestructures explica que la contractació de tècnics ha estat menor que el curs 

passat i per això s’ha produït aquest problema de no cobertura de tècnics a UAB Campus Media però 
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que s’està parlant amb el cap dels laboratoris per aprofitar al màxim els recursos humans 

disponibles i dels estudis, sempre que no s’obstaculitzi la docència.  

Mercè Terès recorda que es va demanar el reconeixement de crèdits per aquestes activitats de cara 

als nous plans d’estudis.  

La degana explica que ja es van convocar pràctiques curriculars per UAB Campus Media i no van 

tenir gaire èxit, però recorda que en els nous plans d’estudis es poden ofertar optatives per UAB 

Campus Media.  

 

S’aixeca la sessió a les 10.26h.  

El secretari de la Facultat de Ciències de la Comunicació, Carles Llorens Maluquer. 

 

 

Bellaterra,  21 de novembre de 2017 

 


